

TABLE A / TABLEAU A

**SURVEY RESPONSE BY INSTITUTION
RÉPONSES AU SONDAGE PAR UNIVERSITÉ**

UNIVERSITY OR COLLEGE / UNIVERSITÉ OU COLLÈGE	PART 1 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 1					PART 2 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 2			
	DATA / DONNÉES 2013-14	DATA / DONNÉES 2012-13	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2013-14	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2012-13	ASSOCIATION INFO / INFORMATIONS DE L'ASSOCIATION	RANK DESCRIPTIONS / DESCRIPTION DES RANGS	PROMOTION CRITERIA / CRITÈRES DE PROMOTION	APPOINTMENT CRITERIA / CRITÈRES DE NOMINATION	JOB DESCRIPTIONS / DESCRIPTIONS DE POSTE
UNIVERSITIES / UNIVERSITÉS									
ACADIA	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
ALBERTA	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓
ALGOMA	✓ ^A	✓ ^A	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
ATHABASCA	✓	✓	✓	✓	✓				✓
ATLANTIC SCHOOL OF THEOLOGY	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
BISHOP'S	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
BRANDON	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓
BRESCIA	✓ ^B	✓ ^B	✓	✓	✓				✓
BRITISH COLUMBIA	✓ ^C	✓ ^C	✓	✓	✓			✓	
BROCK	✓ ^D	✓ ^D	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
CALGARY	✓ [†]	✓ [†]	✓	✓	✓	✓			
CAPE BRETON	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	
CARLETON	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓
CONCORDIA	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
CONCORDIA UNIVERSITY COLLEGE	✓	✓	✓	✓	✓				✓
DALHOUSIE	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	
GUELPH	✓ ^{E†}	✓ ^{E†}	✓	✓	✓		✓	✓	✓
HEARST	✓	✓	✓	✓	✓	N/A			
HURON (UWO) ¹									
KING'S UNIVERSITY COLLEGE (UWO)	✓	✓	✓	✓	✓				✓
KING'S COLLEGE (NOVA SCOTIA)									
LAKEHEAD	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
LAURENTIAN	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
LAVAL									
LETHBRIDGE	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	
MANITOBA	✓ ^D	✓ ^D	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓

UNIVERSITY OR COLLEGE / UNIVERSITÉ OU COLLÈGE	PART 1 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 1					PART 2 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 2			
	DATA / DONNÉES 2013-14	DATA / DONNÉES 2012-13	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2013-14	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2012-13	ASSOCIATION INFO / INFORMATIONS DE L'ASSOCIATION	RANK DESCRIPTIONS / DESCRIPTION DES RANGS	PROMOTION CRITERIA / CRITÈRES DE PROMOTION	APPOINTMENT CRITERIA / CRITÈRES DE NOMINATION	JOB DESCRIPTIONS / DESCRIPTIONS DE POSTE
MCMASTER - MUALA	✓ ^G	✓ ^G	✓	✓	✓			✓	✓
MCMASTER - MUFA	✓ ^G	✓ ^G	✓	✓	✓	✓	✓		✓
MEMORIAL ²	✓		✓	✓	✓		✓	✓	✓
MONCTON	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
MONCTON (EDMUNDSTON)									
MONCTON (SHIPPAGAN)			N/A	N/A					
MOUNT ALLISON	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
MOUNT SAINT VINCENT	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓	
NEW BRUNSWICK	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
NIPISSING ³	✓	✓	✓	✓	✓				✓
NORTHERN BRITISH COLUMBIA	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
NOSM	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
NSCAD	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
OCAD	✓ ^F	✓ ^F	✓	✓	✓	✓			✓
OTTAWA	✓ ^H	✓ ^H	✓	✓	✓		✓	✓	✓
PRINCE EDWARD ISLAND	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
QUEEN'S	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	
REGINA	✓ ^I	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓
ROYAL MILITARY COLLEGE	✓	✓	✓	✓	✓	N/A			✓
ROYAL ROADS	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
RYERSON	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
SAINTE-ANNE	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓
SAINT-BONIFACE	✓	✓	✓	✓	✓	✓			✓
ST. FRANCIS XAVIER	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
ST. JEROME'S	✓	✓	✓	✓	✓	✓			✓
SAINT MARY'S	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	
ST. MARY'S ⁴	✓	✓ ^J			✓				✓
SAINT PAUL						✓	✓	✓	✓
ST. THOMAS MORE							✓	✓	✓
SASKATCHEWAN	✓ [‡]	✓ [‡]	✓	✓	✓			✓	
SIMON FRASER	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
TORONTO*	✓ ^{K*}	✓ ^{K*}	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
TRENT	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓	✓

UNIVERSITY OR COLLEGE / UNIVERSITÉ OU COLLÈGE	PART 1 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 1					PART 2 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 2			
	DATA / DONNÉES 2013-14	DATA / DONNÉES 2012-13	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2013-14	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2012-13	ASSOCIATION INFO / INFORMATIONS DE L'ASSOCIATION	RANK DESCRIPTIONS / DESCRIPTION DES RANGS	PROMOTION CRITERIA / CRITÈRES DE PROMOTION	APPOINTMENT CRITERIA / CRITÈRES DE NOMINATION	JOB DESCRIPTIONS / DESCRIPTIONS DE POSTE
UOIT ⁵			✓	✓	✓				
VICTORIA	✓ ^C	✓ ^C	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
WATERLOO	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
WESTERN	✓ ^L	✓ ^L	✓	✓	✓		✓	✓	✓
WILFRID LAURIER	✓ ^E	✓ ^E	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
WINDSOR	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
WINNIPEG	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓
YORK	✓ ^M	✓ ^M	✓	✓	✓		✓	✓	✓
COLLEGES / COLLÈGES									
OPSEU COMMON AGMT	✗	✗	✓	✓				✓	✓
OPSEU - ALGONQUIN	✓ ^I	✓ ^I			✓				
OPSEU - BORÉAL	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - CAMBRIAN									
OPSEU - CANADORE ³	✗	✗							
OPSEU - CENTENNIAL	✓ [‡]	✓ [‡]			✓				
OPSEU - CONESTOGA ⁶	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - CONFEDERATION	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - DURHAM ⁷	✓	✓			✓				
OPSEU - FANSHAWE									
OPSEU - GEORGE BROWN	✓	✓			✓				
OPSEU - GEORGIAN									
OPSEU - HUMBER									
OPSEU - LA CITÉ									
OPSEU - LAMBTON	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - LOYALIST ⁸	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - MOHAWK	✓	✓							
OPSEU - NIAGARA	✓	✓			✓				
OPSEU - NORTHERN ⁹	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - SAULT	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - SENECA									
OPSEU - SHERIDAN									
OPSEU - SIR SANDFORD FLEMING	✓ ^T	✓ ^T							
OPSEU - ST. CLAIR	✓ ^T	✓ ^T							

UNIVERSITY OR COLLEGE / UNIVERSITÉ OU COLLÈGE	PART 1 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 1					PART 2 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 2			
	DATA / DONNÉES 2013-14	DATA / DONNÉES 2012-13	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2013-14	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2012-13	ASSOCIATION INFO / INFORMATIONS DE L'ASSOCIATION	RANK DESCRIPTIONS / DESCRIPTION DES RANGS	PROMOTION CRITERIA / CRITÈRES DE PROMOTION	APPOINTMENT CRITERIA / CRITÈRES DE NOMINATION	JOB DESCRIPTIONS / DESCRIPTIONS DE POSTE
OPSEU - ST. LAWRENCE									
ACIFA - ACAD	✓	✓	✓		✓	✓	N/A	✓	✓
ACIFA - BOW VALLEY	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - GRANDE PRAIRIE						✓	N/A	✓	✓
ACIFA - GRANT MACEWAN						✓	✓	✓	✓
ACIFA - KEYANO	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - LAKELAND ¹⁰	✓ [†]		✓			✓		✓	✓
ACIFA - LETHBRIDGE	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - MEDICINE HAT	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - MOUNT ROYAL	✓ [†]	✓ [†]	✓	✓	✓	✓	✓	✓	✓
ACIFA - NAIT	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - NORQUEST	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - NORTHERN LAKES	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - OLDS	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - PORTAGE	✓ [†]	✓ [†]							
ACIFA - SAIT	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓
FPSE-BC COMMON AGMT ¹¹						N/A			✓
FPSE - CAMOSUN									
FPSE - CAPILANO	✓	✓	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - DOUGLAS									
FPSE - EMILY CARR	✓	✓	✓	✓	✓	N/A	✓	✓	✓
FPSE - FRASER VALLEY	✓	✓	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - KWANTLEN	✓ [†]	✓ [†]	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - LANGARA	✓ [†]	✓ [†]	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - NEW CALEDONIA	✓	✓ [†]	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - NICOLA VALLEY									
FPSE - NORTH ISLAND									
FPSE - NORTHWEST	✓	✓	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - OKANAGAN			✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - OPEN LEARNING ¹²									
FPSE - PRIVATE ESL SCHOOLS	✓ [†]	✓ [†]							
FPSE - ROCKIES	✓	✓	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - SELKIRK	✓	✓	✓	✓	✓	N/A		✓	✓

UNIVERSITY OR COLLEGE / UNIVERSITÉ OU COLLÈGE	PART 1 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 1					PART 2 MATERIALS / DOCUMENTATION DE LA PARTIE 2			
	DATA / DONNÉES 2013-14	DATA / DONNÉES 2012-13	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2013-14	SALARY SCALE / ÉCHELLE DES SALAIRES 2012-13	ASSOCIATION INFO / INFORMATIONS DE L'ASSOCIATION	RANK DESCRIPTIONS / DESCRIPTION DES RANGS	PROMOTION CRITERIA / CRITÈRES DE PROMOTION	APPOINTMENT CRITERIA / CRITÈRES DE NOMINATION	JOB DESCRIPTIONS / DESCRIPTIONS DE POSTE
FPSE - THOMPSON RIVERS	✓	✓	✓	✓	✓	✓		✓	✓
FPSE - VANCOUVER	✓	✓	✓	✓	✓	N/A		✓	✓
FPSE - VANCOUVER ISLAND									

* Individual responses were not collected by CAUT but were analyzed and reported by respondent
Les réponses individuelles n'ont pas été recueillies par l'ACPPU; elles ont été analysées et fournies par le répondant

† Reported zero librarians
N'a déclaré aucun poste de bibliothécaire

‡ Includes all reported variables for the subset of respondents that provided data, but missing some data in the full set of respondents as noted
Comprend toutes les variables d'un sous-ensemble de répondants qui ont fourni des données, mais certaines données ne sont pas disponibles pour l'ensemble des répondants tel qu'il est indiqué

N/A No ranks or salary grid
Pas de rangs ni de grille salariale

☒ Category not applicable
Catégorie sans objet

DATA indicates that individual records were received by CAUT Research. Unless otherwise specified, data received includes salary, sex, rank and all experience-related variables
Les DONNÉES révèlent que la section de recherche de l'ACPPU a reçu des dossiers individuels. À moins d'indication contraire, les données reçues comprennent le salaire, le sexe et toutes les variables relatives à l'expérience.

SALARY SCALE indicates that data reported in Table 2 was provided or otherwise collected
ÉCHELLE DES SALAIRES indiquent que des données ont été fournies pour le Tableau 2

ASSOCIATION INFO indicates that data was provided for Tables C, D and E
Les INFORMATIONS DE L'ASSOCIATION indiquent que des données ont été fournies pour les Tableaux C, D et E

PART II MATERIALS indicates the type of descriptive information received for Part II - Rank Descriptions
LA DOCUMENTATION DE LA PARTIE II indique que le type de renseignements descriptifs a été fourni pour la Partie II - Descriptions de rang

NOTES:

- (A) Includes all variables except Age, Year of Librarian Degree and Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf l'âge, l'année d'obtention du diplôme en bibliothéconomie et les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (B) Does not include salary data but does include Sex and all experience-related variables
Ne comprend pas les données salariales mais comprend le sexe et toutes les variables relatives à l'expérience

- (C) Includes all variables except Year of Librarian Degree
Comprend toutes les variables sauf l'année d'obtention du diplôme en bibliothéconomie
- (D) Includes all variables except Year of Librarian Degree (reports Year of Highest Degree and Highest Degree Earned)
Comprend toutes les variables sauf l'année d'obtention du premier diplôme en bibliothéconomie (indique l'année d'obtention du plus haut grad et le plus haut grade obtenu)
- (E) Includes all variables except Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (F) Includes all variables except Age, Year of Librarian Degree and Year Appointed to Current Rank
Comprend toutes les variables sauf l'âge, l'année d'obtention du diplôme en bibliothéconomie et l'année de nomination au rang actuel
- (G) Includes all variables except Year Appointed to Current Rank
Comprend toutes les variables sauf l'année de nomination au rang actuel
- (H) Includes all variables except Year of Librarian Degree, Year Appointed to Current Rank and Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf l'année d'obtention du diplôme en bibliothéconomie, l'année de nomination au rang actuel et les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (I) Includes all variables except Age
Comprend toutes les variables sauf l'âge
- (J) Includes all variables except Age and Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf l'âge et les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (K) Includes all variables except Year of Librarian Degree, Year Appointed to Current Rank and Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf l'année d'obtention du premier diplôme en bibliothéconomie, l'année de nomination au rang actuel et les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (L) Includes all variables except Year of Librarian Degree (reports Year of Highest Degree and Highest Degree Earned) and Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf l'année d'obtention du diplôme en bibliothéconomie (indique l'année d'obtention du plus haut grad et le plus haut grade obtenu) et les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (M) Includes all variables except Year of Librarian Degree (reports Year of Highest Degree and Highest Degree Earned), Year Appointed to Current Rank (reports Year Appointed to Tenure Stream and Years of First and Second Promotion) and Years as an Academic Librarian
Comprend toutes les variables sauf l'année d'obtention du diplôme en bibliothéconomie (indique l'année d'obtention du plus haut grad et le plus haut grade obtenu), l'année de nomination au rang actuel (indique l'année de nomination à un poste menant à la permanence, et nombre d'années depuis l'obtention de la première et de la deuxième promotion) et les années d'emploi à titre de bibliothécaire universitaire
- (1) Huron College has two (2) librarians, including the Chief Librarian, and they are not represented by any form of organization, group, or association. Their salary scales are not public
Le Collège Huron compte deux (2) bibliothécaires, dont le bibliothécaire en chef, qui ne sont aucunement représentés. Leurs échelles salariales ne sont pas divulguées
- (2) Memorial University changed its system for tracking financial records in 2013, which has made it impossible to provide the 2012-2013 data
L'Université Memorial ayant changé son système de suivi des documents financiers en 2013, il est impossible de fournir les données pour 2012-2013
- (3) Nipissing University continues to provide service to Canadore College. There are no librarians who work for Canadore College
L'Université Nipissing continue de dispenser des services au Collège Canadore, lequel n'emploie aucun bibliothécaire

- (4) Data for Librarians at St. Mary's University College only includes the Director of Library Services for 2013-2014 and only includes the other Librarians in 2012-2013
Les données relatives aux bibliothécaires du Collège universitaire St. Mary's comprennent seulement celles concernant le directeur des services de bibliothèque en 2013-2014 et celles concernant les autres bibliothécaires en 2012-2013
- (5) UOIT and Durham College are now two distinct groups of employees as library staff are no longer shared by both institutions. UOIT now has 3-4 librarians
Les employés de l'UOIT et du Collège Durham sont maintenant séparés en deux groupes distincts, car les deux établissements ne partagent plus le personnel de bibliothèque. L'UOIT compte maintenant 3-4 bibliothèques
- (6) Conestoga College employs Library Technicians and Library Administrators (including Information Services Coordinator, Information Literacy Consultant, and Library Director), who not in-scope for the LSASS
Le Collège Conestoga emploie des bibliotechniciens et des administrateurs de bibliothèque (y compris un coordonnateur des services d'information, un conseiller en maîtrise de l'information et un directeur de la bibliothèque) qui n'entrent pas dans le champ de l'enquête
- (7) UOIT and Durham College are now two distinct groups of employees as library staff are no longer shared by both institutions. Some Durham College librarians may still do university duty on the north campus of UOIT
Les employés de l'UOIT et du Collège Durham sont maintenant séparés en deux groupes distincts, car les deux établissements ne partagent plus le personnel de bibliothèque. Certains bibliothécaires du Collège Durham peuvent encore être appelés à accomplir des tâches universitaires sur le campus nord de l'UOIT
- (8) Loyalist College has one Librarian who is in administration and does not fall under the faculty collective agreement. There are library technicians who are all in the support staff bargaining unit
Le Collège Loyalist compte un bibliothécaire administrateur qui n'est pas visé par la convention collective du personnel académique. On y trouve des bibliotechniciens, qui font tous partie de l'unité de négociation du personnel de soutien
- (9) Northern College (Porcupine Campus) employs only library technicians
Le Collège Northern (campus Porcupine) emploie des bibliotechniciens
- (10) Lakeland College policy does not allow the release of salary information
La politique du Collège Lakeland ne permet pas la divulgation de renseignements sur les salaires
- (11) Librarians at all FPSE locals are covered by local agreements and most locals are also covered by a Common Agreement. The 2012-2014 Common Agreement includes librarians at Camosun College, College of New Caledonia, Nicola Valley Institute of Technology, North Island College, Northern Lights College (which has libraries at Dawson Creek, Fort Nelson, and Fort St. John campuses, but whose staff are represented by BCGEU and thus out-of-scope for the survey), Northwest Community College, Okanagan College, College of the Rockies and Selkirk College. The 2012-2014 Common Agreement does not include librarians at Capilano University, Douglas College, Emily Carr University, University of the Fraser Valley, Kwantlen Polytechnic University, Langara College, Thompson Rivers University, Vancouver Community College and Vancouver Island University
Les bibliothécaires de toutes les sections locales de la FPSE sont visés par les conventions locales, et la plupart des sections locales sont aussi visées par une convention commune. La convention commune de 2012-2014 s'applique aux bibliothécaires des établissements suivants : Camosun College, College of New Caledonia, Nicola Valley Institute of Technology, North Island College, Northern Lights College (qui compte des bibliothèques sur les campus de Dawson Creek, Fort Nelson et Fort St. John, mais dont le personnel, représenté par le BCGEU, n'entre pas dans le champ de l'enquête), Northwest Community College, Okanagan College, College of the Rockies et Selkirk College. La convention commune de 2010-2012 ne vise pas les bibliothécaires des établissements suivants : Capilano University, Douglas College, Emily Carr University, University of the Fraser Valley, Kwantlen Polytechnic University, Langara College, Thompson Rivers University, Vancouver Community College et Vancouver Island University

- (12) Local 17 (TRUOLFA) is the Open Learning part of Thompson Rivers University, and part of that campus. (It was formerly BC Open University.) TRUOLFA has no librarians. Librarians are members of TRUFA Local 2
La section locale 17 (TRUOLFA) comprend la division de l'apprentissage ouvert de la Thompson Rivers University et une partie de ce campus. (Il s'agissait auparavant de la BC Open University). La TRUOLFA ne compte aucun bibliothécaire dans ses rangs. Les bibliothécaires sont membres de la section locale 2 de la TRUFA